

CIC CONSTRUCTION INNOVATION AWARD 建造業議會創新獎 2025



截止報名日期
APPLICATION DEADLINE
30.6.2025

立即報名
APPLY NOW



AIMS

Innovation has become an essential source of competitive advantage in today's competitive world. Firms in the construction industry are increasingly reliant upon creative ideas and innovative solutions to deliver projects in a safe, efficient and green manner.

Therefore, the Construction Industry Council (CIC) has been organising the CIC Construction Innovation Award since 2015, aiming to encourage the Research and Development of advanced materials, promote application of innovative construction methods and lead the development of innovation technologies for enhancing safety, productivity and sustainability of the construction industry.

SCOPE OF ENTRY

The innovative idea in the proposal of each entry must focus on one of the following subject areas:

- 1. Construction Productivity:** innovative materials, equipment, systems, technologies, construction practices, or any initiatives applicable to different construction projects in enhancing **productivity and quality**.
- 2. Construction Safety:** innovative materials, equipment, technologies, construction practices, or any initiatives that could improve **safety and health** conditions at construction sites.
- 3. Construction Sustainability:** innovative materials, equipment, systems, technologies, or any initiatives applicable in the construction industry that are beneficial to the **built environment**.

PRIZES 獎項

International Award 國際獎項		
Grand Prize 創新大獎	HK\$ 500,000	
1 st Runner-up 第二名	HK\$ 200,000	
2 nd Runner-up 第三名	HK\$ 100,000	
Local Award 本地獎項		
Grand Prize 創新大獎	HK\$ 500,000	
	1 st Prize 第一名	2 nd Prize 第二名
Construction Productivity 建造生產力	HK\$ 200,000	HK\$ 100,000
Construction Safety 建造安全	HK\$ 200,000	HK\$ 100,000
Construction Sustainability 可持續建築	HK\$ 200,000	HK\$ 100,000
	Open 公開	Students (Full-time)* 全日制學生*
Young Innovators Prize 青年創新獎	HK\$ 200,000	HK\$ 100,000

*The prize money will be awarded as a sponsorship only for an overseas duty visit organised by the CIC.
*獎金將只用於資助學生參加由建造業議會舉辦的海外考察。

目標

當今世界競爭激烈，創新是保持優勢的關鍵。建築公司亦越來越推崇具創意及創新的解決方案，以安全、具效率及環保的方式完成項目。

因此，建造業議會於2015設立建造業議會創新獎，旨在鼓勵創新建材的研發，推動應用創新建造方法，並引領創新科技發展，以提升建造業的安全、生產力和可持續性。

參賽作品評選範圍

參賽作品之創新理念須符合下列其中一個主題範圍：

- 1. 建造生產力:** 任何可應用在不同建築項目以提升生產力及質素的新物料、設備、技術、建築實際應用、或措施。
- 2. 建造安全:** 任何可改善建築工地安全及健康的新物料、設備、技術、建築實際應用或措施。
- 3. 可持續建築:** 任何可應用在建造業並有利於建築環境的新物料、設備、系統、技術或措施。

ELIGIBILITY

- The [International Award](#) is open to all innovators outside the Hong Kong Special Administrative Region (HKSAR). There is no Young Innovator Prize under the International Award category.
- The lead applicant applying for the [Local Awards](#) must be HKSAR permanent resident with the right of abode in the HKSAR or eligible to work or study in HKSAR at the submission deadline.
- The lead applicant applying for the [Young Innovators Prize](#) must meet the eligibility requirements of Local Innovators, he/she and his/her teammates (if any) should be of age 40 or below at the submission deadline (i.e. born after 30 June 1985).
- The lead applicant applying for Young Innovators Prize ([Full-time Students](#)) must meet the eligibility requirements of Young Innovators, he/she and his/her teammates (if any) should be full-time students at the submission deadline.
- Applicant(s) may either enter the competition on his/her individual capacity or in a team consisting of **no more than FOUR** persons. If a team consists of team members eligible for both local & international awards, the team should submit their application for the category which the lead applicant belongs to.
- Each lead applicant can only submit one application for each subject area.
- Only one application can be submitted for each innovation.
- Written consent must be obtained from the owner of the innovation if the applicant(s) is not the owner.
- The CIC and/or the Judging Panel reserve the right to disqualify or determine on the eligibility of the Applicant(s).

參賽資格

- 香港特別行政區(香港特區)以外地區的任何人士均可參賽競逐國際獎項。國際獎項不設青年創新獎。
- 參賽競逐本地獎項的主參賽者必須為擁有香港特區居留權的永久性居民，或於截止報名日期內擁有在香港特區工作或留學資格。
- 參賽競逐青年創新獎的主參賽者必須符合本地獎項的申請條件，且其及其組員於截止報名日期內當天年齡須為40歲或以下(即出生於1985年6月30日之後)。
- 青年創新獎(全日制學生)申請者須符合青年創新獎的申請條件，且其及其組員於截止報名日期當天須為全日制學生。
- 申請者可以個人名義參賽，或組成不多於四名人士的團隊參賽。如團隊成員符合參加本地及國際獎項的條件，該團隊仍須按主申請者所屬組別報名參賽。
- 每位主參賽者只可在每個主題範圍遞交一份申請。
- 參賽者只可為每一個創新構思提交一份申請。
- 如申請者並非作品持有人，則必須事先取得該持有人的書面同意。
- 建造業議會及 / 或評審委員會有權取消或決定申請者的參賽資格。

SUBMISSION

Applicants must complete and submit the online application form on or before, 30 June 2025 (HK Time: 17:00), together with supplementary documents:

- A Synopsis of Entry (Within 1,000 words)
- A Report (Within 5,000 words)
- A 3-minute video clip

Full application instruction will be stated on the online submission form at the Award's website:



JUDGING CRITERIA

Benefit to the Industry (40%)

The entry must be able to identify the area(s) that the proposed element can be beneficial to the project and construction industry. The type of benefits that it can bring in short term (1-3 years) and long term (or 5 years), in particular, how it can bring forward a system / platform to inspire more innovations and innovators.

Originality (30%)

The entry should contain new and creative elements which are considered as innovative or pioneer in their own field in Hong Kong or overseas. The entry must be the original work of the applicant(s), with distinct and game-changing features over other entries.

Applicability (30%)

The entry must demonstrate that its elements can be viably implemented with potential for wide adoption in the local construction industry, supported by a descriptive roadmap to achieve sustained implementation. The entry should include, among others, information on the current state of the elements, technology, product and other development work needed to achieve acceptance and wide adoption in the market; and the financial considerations to sustain its adoption in the industry.

遞交方式

報名者須於2025年6月30日（香港時間下午5時）或之前，填妥2025建造業議會創新獎網上報名表格，並同時遞交以下補充文件：

- 項目概要（須少於1,000字）
- 項目報告（須少於5,000字）
- 一段3分鐘影片

有關詳細申請說明，請參閱創新獎網站內的網上報名表格：



評分標準

對行業的貢獻 (40%)

作品需能辨識一個有待加強的範疇，並展示如何採用或應用創新構思，在短期（一至三年）至長期（五年）為建造業增值。作品亦需為日後研發更大型的創新系統或平台奠定基礎，同時能夠啟發未來的創新者。

創新及原創性 (30%)

作品需能展示創新元素，並為首次在香港或國際出現的創作。作品須為申請者的原創作品，並較其他作品獨特以及具明顯及開創性的優勢。

應用性 (30%)

作品必須能夠確切證明其可行性，及具有香港或海外建造業廣泛採用的潛力，並具可描述的執行路線圖，當中包括構思或產品的現時狀況、將意念引入市場的科技及產品發展、應用該意念或產品的財政考量。

JUDGING PANEL

The Judging Panel is a collective group of renowned local and international professionals in the field of construction. Members of the Judging Panel may change without prior notice. The Judging Panel is empowered and has absolute discretion to recommend or withdraw an award and to make the final decision. In the event of any disputes, the Judging Panel shall have the final decision on the results.

- Panel Members: Ir Prof. Albert CHAN Ping-chuen
Ir Albert CHENG
Ar. Donald CHOI
Prof. FANG Dong-ping
Prof. David GANN
Ir HON Chi-keung
Ir Ricky LEUNG
Prof. Washington OCHIENG
Prof. ZHANG Li-min

DEADLINE OF SUBMISSION

Applicants should submit the application form, synopsis of entry, the report and the video clips on or before **30 June 2025 (HK Time 17:00)**.

ANNOUNCEMENT OF RESULTS

The finalists will be invited for a panel interview by email. If no invitation is received by November 2025, the application may be assumed as unsuccessful. The awards will be presented at the CIC Construction Innovation Award Presentation Ceremony in December 2025.

ENQUIRIES

For any enquiries regarding the CIC Construction Innovation Award 2025, please contact us at innoaward@cic.hk.

評審委員會

評審委員會(評委會)包括本地及國際建造業的知名專家。評委會成員如有變更,將不會作事前通知。評委會獲授予絕對酌情決定權以推薦或撤回獎項,並作最終決定。如有任何爭議,評審委員會有權就結果作出最後決定。

- 評委會成員: 陳炳泉教授工程師
鄭定寧工程師
蔡宏興建築師
方東平教授
David GANN 教授
韓志強工程師
梁永基工程師
Washington OCHIENG 教授
張利民教授

截止報名日期

申請者須於**2025年6月30日香港時間下午5時**或之前遞交報名表格、項目概要、報告及影片。

公布結果

入選者將獲電郵通知參加面試,如在**2025年11月**或之前未收到面試通知,則可視作未能入選。獎項將在**2025年12月**舉辦的建造業議會創新獎頒獎典禮上頒發。

查詢

如欲查詢有關**2025建造業議會創新獎**的事宜,請電郵至 innoaward@cic.hk 與我們聯絡。

